
16. sjednica                                                                                                 Županijska skupština 
 

 

16. sjednica                                                                                                 Županijska skupština 
1 

 
poveznica na video zapis sjednice:  

https://www.youtube.com/watch?v=G1Mq7l9hNeY&t=13s 

 

 

Z A P I S N I K  

 

 

sa 16. sjednice Županijske skupštine Dubrovačko - neretvanske županije, održane 13. listopada 2023. 

g., u Velikoj vijećnici, Pred Dvorom 1, Dubrovnik  s početkom u 12.00 sati. 

 

gđa Terezina Orlić, predsjednica Županijske skupštine otvorila je sjednicu, pozdravila Župana, 

zamjenika Župana, nazočne vijećnike, predstavnike medija i ostale nazočne goste. 

Zamolila je nazočne da minutom šutnje odaju počast nedavno preminulom vijećniku Županijske 

skupštine, g. Nikoli Hajdiću. 

 

Potom je predsjednica Mandatnog odbora, gđa Irena Korda izvijestila o promjenama u mandatima 

vijećnika. Vijećniku Nikoli Hajdiću prestao je mandat po sili zakona, dok su vijećnici Nikša Sentić, 

Mišo Krstičević i Luka Liković započeli s obnašanjem dužnosti vijećnika. Izvješće Mandatnog odbora 

prima se na znanje. 

 

Vijećnici Mišo Krstičević i Luka Liković položili su svečanu prisegu, nakon čega je predsjednica  

Županijske skupštine čestitala novoizabranim vijećnicima. 

 

Arian Čustović, tajnik Županijske skupštine izvršio je prozivku vijećnika, kako bi se utvrdio kvorum.  

 

Prozivkom je utvrđeno da je sjednici nazočno 30 vijećnika, te da Skupština može donositi pravovaljane 

odluke. 

 

(Sjednici u trenutku prozivke nisu nazočni vijećnici: Zdravko Ćulić, Mario Galov, Ivona Kapor, Vedran 

Kunica, Josip Mikuš, Marko Mujan, Stipo Šuman). 

 

Predsjednica Županijske skupštine rekla je da su vijećnici dobili predloženi dnevni red, uz poziv i radne 

materijale, te je upitala ima li netko prijedloga, izmjena ili dopuna na predloženi dnevni red. 

 

Ivo Karamatić ispred Kluba vijećnika SDP-a zatražio je da se točka 5. Prijedlog poslovnika o radu 

Skupštine Dubrovačko – neretvanske županije, skine s dnevnog reda jer "ovaj prijedlog u 

mnogočemu odudara od onog što su na međustranačkim sastancima dogovarali i od početne 

inicijative koja je išla ka tome da se prava vijećnika prošire, a ne da se reduciraju."  

 
Pero Jerković, u ime Kluba vijećnika MOST-a također je predložio da se točka 5. skine s dnevnog reda, 

jer ovaj prijedlog je suprotan svim demokratskim praksama i pravilima i nije usuglašen s oporbom. On 

je restriktivan i u potpunosti u suprotnosti s onim kako bi trebao izgledati. 

 

Predsjednica Županijske skupštine rekla je kako postoje dva ista prijedloga za izmjenu dnevnog reda, te 

ih je stavila na glasovanje. 

 

Većinom glasova (10 "ZA", 20 "PROTIV") prijedlog nije usvojen. 
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Konačni prijedlog dnevnog reda stavljen je na glasovanje. 

 

Većinom glasova (20 "ZA", 10 "PROTIV") utvrđen je sljedeći 

 

 

D N E V N I  R E D 

 

-          Vijećnička pitanja 

 

 

1. Prijedlog zaključka o prihvaćanju Izvješća o radu Župana Dubrovačko-neretvanske  

županije za prvo polugodište 2023. godine. 

2.     Prijedlog polugodišnjeg izvještaja o izvršenju Proračuna Dubrovačko-neretvanske 

županije za 2023. godinu. 

3.     Prijedlog odluke o davanju suglasnosti na Izvještaj o izvršenju Financijskog plana 

Županijske uprave za ceste za razdoblje 1.1.2023. – 30.6.2023. 

4.     Prijedlog odluke o prihvaćanju Teritorijalne strategije razvoja otoka Dubrovačko – 

neretvanske županije do 2027. godine. 

5.      Prijedlog Poslovnika o radu Skupštine Dubrovačko – neretvanske županije. 

6.      Prijedlog odluke o razrješenju i imenovanju potpredsjednika Županijske skupštine. 

7.      Prijedlozi razrješenja i imenovanja članova: 

        Mandatnog odbora, 

        Odbora za Statut i Poslovnik, 

        Odbora za branitelje i žrtve iz Domovinskog rata, 

        Odbora za zaštitu okoliša i prostornog uređenja. 

8.     Prijedlog odluke o odabiru najpovoljnijeg ponuditelja za koncesiju na pomorskom 

dobru radi obavljanja djelatnosti akvakulture na lokaciji uz otok Galičnjak H2-2, 

Općina Mljet. 

9.     Prijedlog odluke o davanju prethodne suglasnosti na izmjene i dopune Statuta Srednje 

škole Metković. 

10.  Prijedlog zaključka o davanju suglasnosti na Odluku Upravnog vijeća Zavoda za hitnu 

medicinu Dubrovačko – neretvanske županije o proširenju djelatnosti. 

11.  Prijedlog zaključka o davanju suglasnosti na Odluku Upravnog vijeća Doma zdravlja 

Metković o proširenju djelatnosti. 

12.  Prijedlog zaključka o davanju suglasnosti na Odluku Upravnog vijeća o izmjenama i 

dopunama Statuta zdravstvene ustanove Ljekarne Blato. 

13.  Prijedlog zaključka o davanju prethodne suglasnosti na Statut Doma za starije osobe  

Vela Luka. 

14.  Prijedlog odluke o neprihvaćanju ponude po pravu prvokupa, Klasa 23/54. 

15.  Prijedlog odluke o neprihvaćanju ponude po pravu prvokupa, Klasa 23/55. 

16.  Prijedlog odluke o neprihvaćanju ponude po pravu prvokupa, Klasa 23/58. 

17.  Prijedlog odluke o neprihvaćanju ponude po pravu prvokupa, Klasa 23/59. 
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18.  Prijedlog odluke o neprihvaćanju ponude po pravu prvokupa, Klasa 23/61. 

19.  Prijedlog odluke o neprihvaćanju ponude po pravu prvokupa, Klasa 23/62. 

20.  Prijedlog odluke o neprihvaćanju ponude po pravu prvokupa, Klasa 23/63. 

21.  Prijedlog odluke o neprihvaćanju ponude po pravu prvokupa, Klasa 23/65. 

Zapisnik sa 15. sjednice Županijske skupštine dostavljen je uz radne materijale. 

 

Bez rasprave, većinom glasova (27 "ZA", 3 "SUZDRŽANA") usvojen je zapisnik sa 15. 

sjednice Županijske skupštine. 

 

Vijećnička pitanja 

 
Teo Andrić rekao je da je jučer stigla lijepa vijest da su odobrena sredstva za financiranje OŠ 

Cavtat, što je vrlo bitan projekt za Konavle, te je zamolio Župana da kaže nešto više o tome. 

 

Drugo pitanje – Pelješki most je donio cijeloj našoj Županiji puno dobra, kako i Dubrovniku, 

Pelješcu, Korčuli, tako i Neretvi. Ipak jedan dio predstavnika jedinica lokalne samouprave iz 

Neretve tvrdi kako Pelješki most "nema nikakvih pluseva za taj kraj", pa bi molio komentar 

Župana o tome. 

 

Treće pitanje glasi:"Svjedoci smo da se u susjednoj Crnoj Gori ponovo pojavljuju plakati 

kojima se svojataju dubrovački velikani, gdje se oni prikazuju kao Srbi koji su ponosni na 

svoje srpsko porijeklo, a to nije prvi put. Već nekoliko godina svjedoci smo pokušaja 

iskrivljavanja povijesti. 

Molio bi Župana komentar i da nam rećete Vaše mišljenje, koliko su ovakvi potezi opasni za 

našu kulturu, za našu povijest i za naš identitet?" 

 

Župan Nikola Dobroslavić rekao je kako je odlična vijest o financiranju OŠ u Cavtatu. To je 

projekt kojeg su dugo pripremali, jedan od projekata u osnovnom obrazovanju koje 

Dubrovačko-neretvanska županija želi prijaviti za financiranje iz EU fondova za oporavak i 

otpornost. To su škole koje moraju postati jednosmjenske i prvi uspjeh je polučen ovom 

odlukom da će se financirati izgradnja OŠ Cavtat sa dvoranom, s nepovratnim sredstvima od 

16 milijuna eura. Čestitao je Ministarstvu obrazovanja, općini Konavle, osnovnoj školi i 

Županiji, našem Upravnom odjelu, DUNEI i svima koji su pomogli da se pripremi ovaj 

projekt.  

To je početak nove kvalitete u osnovnom školstvu, a pripremaju se i drugi projekti- OŠ Župa 

dubrovačka, u dolini Neretve u Metkoviću i Pločama, te u Veloj Lucim gdje se moraju riješiti 

problemi s dvosmjenskom nastavom. 

 

Što se tiče Pelješkog mosta nije pratio komentare, a ako ih je bilo, smatra da su potpuno 

promašeni jer pelješki most kako je donio probitak južnom dijelu županije, tako je donio veliki 

napredak i za dolinu Neretve. Trgovina je naglo porasla, neretvanska dolina je bliža za sve 

vidove turizma. Župan misli da je to odlično za cijelu Županiju, a efekti će se tek vidjeti. 
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Svojatanje dubrovačke književnosti i naših velikana, osudili smo i kroz donesenu deklaraciju 

na Županijskoj skupštini i naravno da se tome najenergičnije suprotstavljamo, naglasio je 

Župan. 

Sad se pojavila i u Crnoj Gori jedna serija jumbo plakata na kojima su Ruđer Bošković, 

Baltazar Bogišić i drugi, dakle nevjerojatna drskost da se hrvatski velikani iz dubrovačke 

povijesti svojataju kao srpski. Mi nećemo nikad pristati na te podvale, na te pokušaje krađe i 

laži i kao što smo se 91. godine suprotstavili tome, u budućnosti ćemo to puno lakše moći. 

Ministarstvo vanjskih i europskih poslova je promptno reagiralo notom prema crnogorskoj 

strani. 

 

Fani Favro Bukvić postavila je sljedeća pitanja Županu Nikoli Dobroslaviću: 

"Prošle godine u prosincu su županijski vijećnici na redovitoj sjednici jednoglasno podržali 

otvaranje nove ljekarne u bolnici. Budući da je već prošlo dogledno vrijeme, ovo je pitanje 

zapravo i pitanje svih naših sugrađana – gdje je zapelo i da li će se uopće otvoriti ljekarna na 

adresi Roka Mišetića?" 

 

Drugo pitanje je – "što se događa sa Savjetom za zdravlje Dubrovačko-neretvanske županije, 

da li se savjet ikad sastao i da li uopće djeluje?" 

 

Župan Nikola Dobroslavić odgovorio je vezano za ljekarnu u bolnici da je "to bila inicijativa 

Ljekarni Dubrovnik, koju je Županija podržala, a podržala ju je i Opća bolnica Dubrovnik 

dajući u zakup prostor za takvu ljekarnu u bolnici. Mislimo da je to dobar projekt za naše 

sugrađane i krenula je procedura, postupak ostvarivanja svih suglasnosti da bi se ta ljekarna 

mogla i otvoriti. 

Predmet je  još uvijek u Ministarstvu zdravstva, bilo je određenih rezervi od strane ljekarničke 

komore, od strane određenih sindikata koji su imali prigovor na takvo rješenje, a ne znamo 

zbog čega bi to nekome smetalo, no očito su bili pitani u tom postupku. 

Kod zadnjeg boravka našeg ministra zdravstva razgovaralo se o tome i zamolili smo ga da u 

ministarstvu koje daje konačnu ocjenu, da se pomno razmotri taj predmet jer smatramo da je 

apsolutno dobar i koristan za sve naše sugrađane. Djelom bi riješio i pitanje dežurstava radi 

dostupnosti određenim danima. 

Županija podržava projekt i čeka ministarstvo na konačan odgovor", naglasio je Župan. 

 

Što se tiče Savjeta za zdravlje Dubrovačko-neretvanske županije on funkcionira samostalno i 

ne odgovara izravno ni ovoj Skupštini, ni Županiji, a da li ljudi imaju dojam da on kvalitetno i 

dovoljno radi, to ne mogu procjeniti, rekao je Župan. 

 

Ante Damić postavio je sljedeća pitanja Županu: 

"Župane, posljednjih tjedana svjedočili smo politikanskom folkloru na temu brze ceste od 

Dubrovnika do zračne luke. Prozivali su Vas, a i prozivali su Hrvatske ceste. Navodno je 

stigao veliki broj primjedbi. 

Što nam možete reći o tom projektu i hoće li se on uopće realizirati?" 

 

Drugo pitanje odnosi se na odluku koju je Vlada donijela nedavno, u rujnu, kada je dala 

državno jamstvo Hrvatskim autocestama i koja odluka između ostalog omogućava realizaciju i 

za nas vrlo važno i životno pitanje - nastavka ceste do Dubrovnika. 
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Imate li informacije kada možemo očekivati taj projekt? 

 

Treće i posljednje pitanje, g. Damića glasi: 

"Odnosi se na sporazum koji ste sa Hrvatskom agencijom za poljoprivredu i hranu nedavno 

potpisali, a misli se na projekt ostvarivanja pokusnih ili probnih nasada mandarina. Možete li 

nam reći kakav je to projekt i zašto je on bitan?" 

 

Župan Nikola Dobroslavić odgovorio je na prvo pitanje da je brza cesta dio našeg ukupnog 

sustava povezivanja Županije, nakon spajanja južnog dijela sa sjevernim, ostatka Hrvatske. 

Prioritet nam je daljnje cestovno povezivanje i izgradnja luka za bolje povezivanje otoka. 

Među tim projektima su i dvije brze ceste, jedna je brza cesta od Osojnika do zračne luke, a 

druga od Brijeste do Orebića, sa obilaznicom Orebića do Perne. 

Za brzu cestu prema zračnoj luci imali smo javnu raspravu o studiji utjecaja na okoliš, koja je 

bila burna, nažalost i iskorištena malo nekorektno pred nadolazeće izbore. Bilo je prevelike 

buke, što nije bilo dobro. Bilo je primjedbi na Studiju utjecaja na okoliš i te primjedbe se 

moraju u postupku razriješiti na način da se odgovori na njih, ono što je prihvatljivo da se 

prihvati, a ono što nije argumentirano, da se ne prihvati. 

Bilo je i prijedloga drugačijeg odabira trasa prema studiji izvodljivosti, što nije bio predmet 

javne rasprave, ali se prihvaća kao glas građana. I taj dio primjedbi se mora utvrditi i 

razmotriti. 

Konačno rješenje donosi struka – Hrvatske ceste, izrađivači Studije utjecaja na okoliš odnosno 

Povjerenstvo Ministarstva gospodarstva i održivog razvoja i time će se konačno znati kojom će 

trasom ići ta cesta do zračne luke. Struka mora odabrati najpovoljniju trasu koja mora biti 

prihvatljiva za okoliš, te da se ide u daljnju fazu, a to je projektiranje ceste. 

Nama ta cesta nužno i žurno treba i od toga nećemo odstupiti, naglasio je Župan. 

 

Što se tiče jamstava odnosno financiranja autoceste do Osojnika, Župan je rekao da smo veoma 

zahvalni Vladi RH da je iznašla model financiranja nastavka gradnje autoceste od čvora 

Metković do Osojnika. Hrvatske autoceste će se zadužiti za iznos koji je dovoljan za 

financiranje dvije dionice, s time da dio trase od Zaton-Dola do Osojnika kreće u javnu nabavu 

prije kraja godine. 

 

U svezi sporazuma sa Hrvatskom agencijom za poljoprivredu i hranu, on je potpisan i budući 

da nam treba Centar za agrume u neretvanskoj dolini i za to su izdvojena određena sredstva za 

pokušalište za mandarine, te rješenje tražimo u dva smjera. Ministarstvo poljoprivrede će 

financirati gradnju zgrade centra za agrume, a Županija će osigurati jedan hektar zemljišta i taj 

dio ustupiti HAPIHU za probne nasade mandarina za budućnost, za jedan sustavan pristup 

uzgoju mandarina u neretvanskoj dolini. 

Mandarine se sade stihijski, a ovdje će struka preporučivati sadnju određenih sorti koje će biti 

bolje u odnosu na postojeće sorte, a poljoprivrednici će odlučivati za koju sortu će se 

opredjeliti. 

 

Igra Šain Kovačević upitala je sljedeće: 

"Grad Korčula pokrenuo je izradu studije razvoja prostora Ježevice, zone brodogradildišta na 

Dominču i kontaktne zone. Zna se da je novi investitor ušao u vlasničku strukturu Lede d.o.o. u 

stečaju i da je potencijalno zainteresiran za luku nautičkog turizma. Građane zanima stav 
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Županije po tom pitanju, odnosno da li će Županija podržati Grad Korčulu u nastojanjima da 

se prema čitavoj toj zoni strateški odredi, odnosno da li će sudjelovati, zajedno sa Gradom u 

izradi takve studije?" 

Drugo pitanje odnosi se na Dom za starije u Korčuli, naime krajem kolovoza korisnici su 

dobili obavijest o povećanju cijena za 30%. To povećanje bi se vjerojatno moglo vrlo dobro 

obrazložiti s obzirom na cijelu situaciju i generalno povećanje cijena i usluga, međutim 

umjesto argumentacije dobili su obrazloženje da u roku od 8 dana od dobivanja obavijesti 

svoje platne naloge korigiraju i o tome dostave dokaz domu, da se snađu i iz svoga buđeta 

izdvoje 200-300 eura. Nije čudo da su se korisnici i njihove obitelji izrevoltirale i na tako loše 

uvjete u domu. Mnogi od njih smatraju da dom nema dovoljno medicinskog osoblja, nema 

njegovateljice, fizioterapeuta, socijalni uvjeti su loši i korisnici su socijalno isključeni, za 

nepokretne štićenike na njihovom odjelu nema klimatizacije. Ti isti nepokretni štićenici plaćaju 

dodatak za sobe s balkonom, na koje ne mogu izlaziti. 

Županija je 2021.g. postala vlasnik zgrade koja je danas u jako lošem stanju, krov prokišnjava, 

fasada se raspada i zgrada zahtjeva cjelovitu obnovu i rekonstrukciju.  

Kada će Županija napokon nešto napraviti da se nešto po tom pitanju pokrene? 

 

Zanima me i lift u Domu zdravlja dr. Ante Franulović u Veloj Luci, je li to proradilo jer 

postoje rokovi u kojima je to trebalo napraviti? 

 

Župan Nikola Dobroslavić odgovorio je da je Ježevica jedno područje koje je važno za 

budućnost i Grada Korčule i ove Županije, tamo prema Prostornom planu imamo predviđenu 

gradnju marine i naravno da podržava takvu gradnju. 

Što se tiče preostalog dijela, s ulaskom novih vlasnika, ima neslužbene informacije jer nitko 

nije ni bio dužan Županiju službeno obavijestiti da se nešto promijenilo u koncesiji, tako da tu 

teško može nešto konkretnije reći. Dok postoje važeće koncesije, koncesionar može raditi sve 

ono što ima pravo prema koncesijskom ugovoru. 

Što se Ježevice tiče, Županija je u kontaktu s Gradom Korčulom, složili su se da tu treba 

napraviti određeni program, Županija je predlagala Gradu da ponude ACI-ju d.o.o. da oni 

naprave jedan program i da osmisle taj prostor koji bi onda morao ići na javni natječaj, što 

znači da bi teoretski mogli dobiti taj natječaj, ali mogao bi ga dobiti i netko drugi. Marina bi 

bila dobra i korisna za sve i ići će se prema tom planu. 

 

Što se tiče Doma za starije, Županija nije vlasnik nekretnina na tom prostoru, tamo imamo 

neriješene imovinsko-pravne odnose i to je spriječilo Dubrovačko-neretvansku županiju da 

uloži u energetsku obnovu tog doma. To se radilo u Domu za starije u Vela Luci i dobro je 

napravljeno. Isto bi se to napravilo i u Korčuli, ali ne možemo se javiti za sredstva EU fondova 

jer nemamo rješene imovinsko-pravne odnose. 

Nije upoznat s povećanjem cijena, ali to je bilo nužno radi ukupne situacije. Troškove snosi 

država, Županija i korisnici, a kad se povećavaju ulazni troškovi, mora se prebaciti dio tereta i 

na korisnike. 

 

Dom zdravlja u Veloj Luci je obnovljen europskim sredstvima, 20. listopada je dogovoren 

tehnički pregled, nekon čega će uslijediti uporabna dozvola, zaključio je Župan. 

 

Cvijeto Cvjetković imao je dva pitanja za Župana: 
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"Na otoku Lastovo u tijeku je realizacija projekta obnove i proširenja luke Ubli. Taj projekt 

dio je širih ulaganja u lučku infrastrukturu u našoj Županiji, pa bi želio da nas izvijestite kako 

radovi napreduju i što će ova investicija donijeti otoku Lastovo?" 

 

Isto tako, drugo pitanje u svezi donošenja novog Zakona o pomorskom dobru ali i akcijama 

pojedinih aktivista otvorilo se pitanje vezano za pomorsko dobro. Župane, kako komentirate 

donošenje novog zakona i da li ste zadovoljni i što on znači za našu Županiju?" 

 

Župan Nikola Dobroslavić odgovorio je da se na Lastovu provodi jedan od projekata koji je 

jako bitan za povezivanje naših otoka. Uz cestovno povezivanje, važno nam je i trajektno 

povezivanje i povezivanje katamaranom naših otoka. Jedan od tih projekata, uz Polačište, uz 

Cavtat, uz već završeni Trpanj i Donje Čelo, Vela Luka, je i projekt u Ublima vrijedan 8 

mil.eura. On je u punom jeku, tamo ćemo dobiti nove trajektne pristane koji će omogućiti veći 

i bolji red u luci Ubli, bolje će povezat taj naš pučinski otok, ali isto tako će omogućiti i bolji 

plovidbeni red katamarana koji smo s Lastova uveli prema Dubrovniku. Moći će dulje ostajati 

u Dubrovniku, jer će mogućnost pristajanja u Ublima biti puno bolja nego do sada. 

Projekt će po planu i ugovoru biti gotov do kraja iduće godine. 

 

Što se tiče pomorskog dobra, to je javno dobro koje nema vlasništvo i koje mora biti na usluzi i 

na javnom raspolaganju svih građana naše države. Novi zakon je dobar, on popravlja situaciju 

koju smo imali dosadašnjim zakonom i u županiji su ga podržali, u nekim stvarima čak i 

sudjelovali u njegovoj izradi. U starom zakonu mogao se zatvoriti dio pomorskog dobra za 

korištenje građana, što nisu koristili i sve koncesije koje je Županija dala su otvorenog tipa i na 

svima mora biti pristup građanima. To je u novom zakonu jasnije precizirano.  

U Županiji nisu suglasni jedino oko postupanja koja se događaju na pomorskom dobru, s jedne 

strane građanima se onemogućuje pristup, ali s druge strane imamo "uzimanje pravde u svoje 

ruke" od strane određenih aktivista i nasilno otvaranje tog pomorskog dobra za građane, što je 

apsolutno neprihvatljivo, rekao je Župan. Aktivizam je dobar, on treba upozoriti na određena 

korištenja pomorskog dobra koja nisu uredna, ali nitko ne može intervenirati osim ovlaštenih 

tijela. U budućnosti to moramo izbjeći. 

 

Pero Jerković Županu je postavio sljedeća pitanja: 

"Zašto je ove godine izostala zaštita u dolini Neretve protiv sredozemne voćne muhe?" 

 

Drugo pitanje je – "zašto nikakvih aktivnosti nema s Vaše strane kontra projekta Gornji 

horizonti koji i dalje gazi i napreduje?" 

 

Treće pitanje glasi; "već prije pola godine smo mogli u medijima vidjeti da je protiv tajnika 

Zajednice sporta DNŽ Iva Dragića podignuta optužnica i da se tamo spominju malverzacije s 

određenim sredstvima i šteta nanešena županijskom proračunu, pa me zanima je li gospar Ivo 

Dragić još uvijek tajnik, što je sa tim optužbama i molim vas da pojasnite je li stvarno oštećen 

županijski proračun ili nije?" 

 

Župan Nikola Dobroslavić odgovorio je na prvo pitanje rekavši da sredozemna voćna muha je 

nametnik koji doista ugrožava urod mandarina i može ga teško oštetiti i dovesti u pitanje cijeli 

urod. On je do sada tretiran jednom posebnom metodom besplodnih mužjaka, gdje se 
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sprječava razmnožavanje tih nametnika. Bio je obuhvaćen dio neretvanske doline, a kasnije se 

proširilo na cijelu i to je sve ove godine spašavalo urod mandarina da može ići na tržište s 

najvećom kvalitetom. Ti besplodni mužjaci su nabavljani iz Izraela i ta suradnja je trajala 

dugo, ali Izrael je odbio isporučiti ovaj put i Ministarstvo je to pokušalo nabaviti na drugoj 

adresi, u Španjolskoj, gdje su još u pregovorima. Ovogodišnji urod nije ugrožen ni po čemu, 

jer ono što se radilo prethodnih godina osigurava barem jednu godinu uredan urod, bez 

oštećenja. 

Dugoročno je to problematično i s Ministarstvom se radi na tome da se što prije dogovori 

isporuka iz Španjolske i da se krene sa tim tretmanom za iduće berbe. 

 

Što se tiče Gornjih horizonata, županija se jasno prema tome postavila, uvršeni su i u našu 

Deklaraciju, koju nisu svi srčano podržali. Te deklaracije su na snazi i mi se protivimo 

Gornjim horizontima u onoj mjeri u kojoj mogu ugroziti i neretvansku dolinu i izvore pitke 

vode od Neretve do Plata. Na tome ćemo ustrajati, jer imamo potporu i Ministarstva 

gospodarstva i održivog razvoja. Od BIH smo tražili da nam se temeljem ESPO konvencije 

obrazloži i dokaže da neće biti nikakvog negativnog utjecaja na našu županiju, nisu to napravili 

i mi još uvijek očekujemo njihovo izjašnjenje.  

 

Po pitanju o g. Dragiću, Župan je odgovorio da ćemo to pitanje proslijediti Zajednici športa 

DNŽ. On nije zaposlenik Županije, niti smo mi nadležni u tom smislu. Bilo je određenih 

prijepora oko toga, ali to je na tijelima koji to moraju provesti. Ako je to slučaj, ne vidimo da 

je time županijski proračun na bilo koji način oštećen, jer mi prema programu izdvajamo 

sredstva za Zajednicu športa i oni nam daju odgovarajuća izvješća na Županijskoj skupštini. 

Ako bi bilo određene sumnje da ta sredstva nisu kvalitetno iskorištena, naravno da bi 

intervenirali. 

Konkretan odgovor ćemo moći dati kad ga dobijemo od Zajednice športa, zaključio je Župan. 

 

Pero Jerković rekao je da što se tiče sredozemne voćne muhe, iz Izraela nisu stigli mužjaci, 

prema njegovim informacijama iz banalnog razloga – jer Izrael ne može izdati T račun za 

sterilne mužjake. Ne može se očekivati da će nam Španjolska to isporučiti, jer nam je ona 

konkurencija što se tiče agruma. 

 

Što se tiče Zajednica športa, radno mjesto Iva Dragića plaća se iz Proračuna Dubrovačko-

neretvanske županije, naglasio je. 

 

Anita Miljas postavila je sljedeća pitanja Županu: 

"Regionalni centar kompetentnosti u turizmu i ugostiteljstvu je vrlo važan i rijedak projekt. 

Rokovi za njegovu realizaciju se bliže kraju. Hoće li oni biti ispoštovani"? 

 

Na početku ove turističke sezone javljali su se pojedinci i najavljivali su njezin debakl, pa me 

zanima što nam govore brojke?" 

 

Treće i posljednje pitanje vijećnice Miljas je: 

"Dubrovačko-neretvanskoj županiji nedavno su dodjeljene dvije nagrade za najbolje europske 

projekte i to u kategoriji doprinos znanosti i inovacijama. Možete li nam reći o kojim 

projektima je riječ? 
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Župan Nikola Dobroslavić odgovorio je na prvo pitanje da Regionalni centar kompetencije u 

ugostiteljstvu i turizmu je veliki projekt koji provodi Dubrovačko-neretvanska županija, 

Turistička i ugostiteljska škola, kojoj je osnivač Dubrovačko-neretvanska županija. Financira 

se sredstvima europskih fondova i to je veliki projekt koji je vrijedan oko 103 mil.kuna, 

odličan projekt koji je obuhvatio i uređenje prostora Turističke i ugostiteljske škole, nabavku 

opreme za druge strukovne škole turističkog i ugostiteljskog smjera u županiji i naročito dva 

akademisa koja se posve iznova uređuju – Akademis Čingrija i Akademis Garište. Ta dva 

projekta idu svojim tijekom, bilo je određenih kašnjenja zbog nedostatka radne snage i ostalog. 

Županija inzistira da sve mora biti prema ugovoru završeno do konca ove godine, kad ističu 

rokovi za korištenje europskih sredstava. Ovisimo o izvođaču radova, ali vjerujemo da će oni 

biti dovoljno odgovorni da se ispoštuju rokovi. 

Uz uređenje ovih prostora iz socijalnog fonda se financira i suradnja sa ponajboljim svjetskim 

kulinarskim centrom, Baskijskim kulinarskim centrom. To je također velika dobit za grad i 

cijelu županiju. 

 

Što se tiče turizma očekivali smo i priželjkivali da ćemo se "vratiti" u ovoj godini, što se i 

potvrdilo. Zaključno s 9. mjesecom o.g. imamo 17% više dolazaka i 7% više noćenja u 

županiji, što je odličan rezultat. Financijski efekt biti će još bolji od toga i možemo reći da smo 

se vratili na turističko tržište u punom sjaju, naglasio je Župan. 

 

Što se tiče uspješnih projekata, dva od tih projekata smo provodili upravo u neretvanskoj 

dolini. Oni su imali jednu važnu crtu, znanstvenu u njihovom programu, a to je skladištenje 

CO2 u zemlju, sprječavanje ili smanjivanje ispuštanja ugljika u atmosferu, skladištenjem u 

zemlju. Taj projekt se zove GCO2 i ocjenjen je od strane Ministarstva regionlanog razvoja i 

fondova EU kao izniman projekt i kao poseban doprinos znanstvenom pristupu u provođenju 

tih projekata. 

 

Drugi projekt je projekt protiv zaslanjenja odnosno ispitivanja zaslanjenja ušća Neretve. On se 

zove MOST. Također je zanimljiv i koristan jer je snimao jednom posebnom tehnikom 

helikopterima, iz zraka, prisutnost zaslanjenja u zemljištu. 

 

Ivo Karamatić postavio je pitanje vezano za projekt hidroelektrane "Ulog" koja se gradi i koja 

je dio projekta Gornja Neretva, koji je sada postao već ozbiljan problem, koji se realizira, rade 

ga Kinezi, što znači da će se i završiti. Projekt financira odnosno kreditira Kina. Donosile su se 

deklaracije i organizirale izvanredne skupštine po manje važnim pitanjima, a po ovom pitanju 

koje je pitanje opstojnosti Neretve i to pitanje bi trebalo biti "pitanje svih pitanja", nije 

raspravljano. 

Mišljenja je da bi svi na razini Županijske skupštine, u najmanju ruku, trebali da pokrenu naše 

Ministarstvo i upitao je Župana da li će se pripremiti sjednica i deklaracija, da barem na 

deklarativnoj razini pokažemo Neretvanima da mislimo i na njih? 

 

Župan Nikola Dobroslavić odgovorio je da smo imali Deklaraciju u kojoj se spominju Gornji 

horizonti, na koju je od strane SDP-a rečeno da "potiče ratne bubnjeve". Po tome procjenjuje 

da nisu glasovali za nju, a sada bi je željeli. 
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Ivo Karamatić iz klupe je rekao da se "cijeli život bori protiv Gornjih horizonata i da se njemu 

to ne može reći", nakon čega mu je predsjednica izrekla opomenu. 

 

Župan je dodao da osim deklaracije koje smo donijeli, možemo samo ići legalnim putem, a to 

su državna tijela RH prema državnim tijelima BIH, a hoće li oni to ispoštivati, ne znamo. 

Apsolutno smo protiv Gornjih horizonata koji prijete da ugroze vode u neretvanskom i 

dubrovačkom, županijskom području, od neretvanske doline do Plata. 

 

Ovim je zaključena točka vijećničkih pitanja. 

 

TOČKA 1. 

Prijedlog zaključka o prihvaćanju Izvješća o radu Župana Dubrovačko-

neretvanske županije za prvo polugodište 2023. godine 

Župan Nikola Dobroslavić uvodno je detaljno iznio prijedlog svog izvješća za prvo 

polugodište 2023. godine. Naveo je niz projekata koji se ostvaruju, osnovna škola Cavtat, auto 

cesta do Osojnika, rješava se pitanje studije utjecaja na okoliš za brzu cestu preko Pelješca, 

obilaznica Orebića, lučka infrastruktura, brojni projekti za komunalne lučice, ceste Korčula-

Račišće, brza cesta Brijesta-Orebić, cesta Prud-Nova sela, a projekt Centra za gospodarenje 

otpadom se provodi s malim kašnjenjem. 

Turistička sezona je odlična, Centar kompetentnosti u ugostiteljstvu i turizmu također se radi. 

Što se tiče poljoprivrede, komasacija Konavoskog polja ide dalje, sustav natapanja GLOG 

funkcionira onako kako je to Županijska skupština prihvatila u programu, Koševo-Vrbovci se 

priprema za financiranje, kao i projekt za natapanje Čarskog polja. Brana na Neretvi ima sve 

dozvole, Centar za agrume itd... 

U zdravstvu je prijavljen projekt Kalos, uređenje okoliša i bazena, Centar za djecu s 

poteškoćama u Metkoviću je završen, u tijeku je javna nabava za dva CT uređaja za Dom 

zdravlja Metković i Korčula i sad se priprema reorganizacija zdravstvenih ustanova prema 

novom Zakonu o zdravstvenoj zaštiti. 

Škola Blato jedina je s područja Županije, krenula u cjelodnevnu nastavu što je vrlo pohvalno. 

EU fondovi, osim za velike projekte koriste se i za male projekte, ima ih 37 koji se provode, u 

vrijednosti od 75 mil. eura. 

Ustanove kojima je osnivač Županija posluju uredno, naglasio je zaključno Župan. 

 

Predsjednica Županijske skupštine rekla je kako je Odbor za razvoj lokalne i područne 

(regionalne) samouprave prihvatio predloženo izvješće, te je otvorila raspravu. 

 

Ivo Karamatić, u ime Kluba vijećnika SDP-a govorio je o problemima u zdravstvu, 

poljoprivredi u dubrovačkom primorju i u neretvanskoj dolini, CGO-u, pomorskom dobru, o 

kvaliteti zraka u Županiji, osobito u Pločama, o demografiji, odlasku mladih iz Županije, o 

Gornjim horizontima i pozvao svih "da se pokrenu" kako bi se problemi rješavali. 

 

U raspravi su sudjelovali vijećnici Ivo Žuvela (u svezi CT uređaja s pitanjem kada će se 

realizirati, pretovarne stanice Dubovo, novi pomorski terminal u Veloj Luci), Marko Giljača 
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(koji je pohvalio građevinsku dozvolu za OŠ u Cavtatu, te je raspravljao o brzoj cesti Osojnik-ZL 

Dubrovnik i brojnim primjedbama vezano za istu, te o Centru za gospodarenje otpadom Lučino 

razdolje, osobito vezano za rokove u kojima kasnimo u startu). 

 

Pero Jerković u ime Kluba vijećnika MOST-a također je raspravljao o CGO-u, o berbi 

mandarina u Neretvi koja je otvorena 22. 9., s tvrdnjom da je sve u redu, a nisu nabavljeni 

sterilni mužjaci za zaštitu od voćne muhe. 

Spomenuo je i iznos od 237.000 kuna koji se iz proračuna izdvaja za plaću tajnika Saveza 

športova Dubrovačko-neretvanske županije i pitanje "malverzacija sa sredstvima Zajednice 

športa". Također je ponovio pitanje Gornjih horizonata, trebinjski aerodrom, trasu jadransko-

jonske ceste, a posebno o isplati sredstava zdravstvenim djelatnicina, o tužbi farmaceutske 

tvrtke prema Županiji, te o širokopojasnom internetu u Neretvi. 

 

Ivica Dajak također je komentirao stanje u zdravstvu Županije i nedostatku kadra i 

infrastrukture. Pohvalio je OŠ Cavtat, ali i izrazio i nezadovoljstvo nedostatkom kadra u 

školstvu. Spomenuo je i cestovu infrastrukturu, brzu cestu, lučku infrastrukturu, europske 

projekte kojih ima 37, pa ga zanima od tih 75 mil. eura, koji je tu udio našeg financiranja i što 

od toga imaju naši građani? 

 

Igra Šain Kovačević govorila je o završetku radova luke Polačište 26.12.2023., te o cesti 

Korčula-Račišće. 

 

Fani Favro-Bukvić također je sudjelovala u raspravi po pitanju ljekarne u Općoj bolnici 

Dubrovnik, te po pitanju Sigurne kuće u Županiji. 

 

Župan Nikola Dobroslavić odgovorio je na pitanja iznesena u ovom dijelu rasprave, posebno 

naglasivši da Sigurna kuća postoji već dvije godine i nažalost se koristi.  

 

Nakon Županovog izlaganja replicirali su vijećnice i vijećnici Marko Giljača, Fani Favro 

Bukvić, Igra Šain Kovačević, Pero Jerković i Ivica Dajak.  

 

Potom se nastavilo s raspravom u kojoj su sudjelovali Ivo Karamatić (koji je pohvalio sigurnu 

kuću, ali i istaknuo da se o školi u Cavtatu govori već 20 godina, popis stanovništva u Crnoj 

Gori i srpsku kampanju koja se služi svim i svačim, pa i jumbo plakatima u Kotoru, te se u ime 

našeg sugrađanina upitao zašto mi nismo financirali 5-10 jumbo plakata u Crnoj Gori gdje će 

pisati da je Ruđer Bošković Hrvat, kao i Baltazar Bogišić. Spomenuo je i lučke infrastrukturne 

objekte. 

 

Župan je odgovorio vezano za isplate zdravstvenim djelatnicima, te na pitanje o g. Dragiću, da 

tužba prema njemu ide zbog stanovitih radnji u Rukometnom klubu Dubrovnik, a ne u 

Zajednici športa, gdje Županijska skupština ne određuje sredstva, već je to plan koji izrađuje 

Zajednica športa, odnosno svi klubovi, a potvrđuje ga Županijska skupština. 

 

Ivo Žuvela replicirao je i rekao da su uspjeli dobiti uporabnu dozvolu za kanalizaciju i 

terminal. 
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U raspravi su dalje sudjelovali Stijepo Radić koji je govorio o kronologiji događanja što se tiče 

luke Perna i upitao kuda će ići građevinski strojevi i što će biti s radovima tijekom ljetne 

sezone, te pohvalio rješenje za novog doktora u ambulanti Orebić. 

 

Nakon odgovora Župana, govorio je vijećnik Mišo Krstičević koji je rekao da tri stvari po 

njegovu mišljenju stoje na mjestu, a to su projekt brze ceste (400 mil.eura otvorenih za taj 

projekt), definiranje trase autoceste i Centar za gospodarenje otpadom.  

Govorio je i o slaboj kvaliteti i dostupnosti zdravstvene zaštite. 

 

Župan je mišljenja da se svi ti projekti odvijaju svojim tokom. 

 

Mišo Krstičević i Ivo Karamatić imali su ispravak netočnog navoda. 

 

Teo Andrić sudjelovao je u raspravi i pohvalio Županovo izvješće, rekavši da je dio projekata 

tek na početku, dio se radi, a neki projekti su već i završeni. Čestitao je Županu na cjelovitom i 

transparentnom izvješću. 

 

U replikama i ispravcima netočnih navoda sudjelovali su Ivo Karamatić, Marko Giljača, Mišo 

Krstičević, Ante Damić, Teo Andrić. 

 

Nikša Sentić rekao je "da je neugodno iznenađen neprimjerenim ponašanjem dvoje SDP-ovih 

vijećnika". 

 

Teo Andrić je također rekao da bi bilo dobro da se prestane s predizbornom retorikom. 

 

Krešimir Vejić rekao je kako bi volio da vijećnici konstruktivno raspravljaju o projektima koji 

ih čekaju u budućnosti. Zamolio je vijećnike da se zadrže na točki dnevnog reda i ne ulaze u 

nepotrebne rasprave. 

 

Nakon replika Marka Giljače i Iva Karamatića, vijećnik Jerković imao je povredu Poslovnika 

jer smatra da je rasprava otišla van teme i da je predsjednica treba prekinuti.  

 

Mišo Krstičević mišljenja je da je "Županijska skupština politička arena". 

 

Alan Farac uključio se u raspravu jer smatra da je ovo zlouporaba govornice jer se tri sata 

priča o županovom izvješću i iscrpljuju se raspravama. 

 

Pero Jerković rekao je kako je očekivao da će vijećnik Farac replicirati oko Doma za starije u 

Korčuli, o čemu nije ništa rekao, na što je vijećnik Farac odgovorio da Dom za starije 

funkcionira i ljudi tamo dobijaju svoju skrb.  

 

Predsjednica Županijske skupštine, gđa Terezina Orlić zaključila je raspravu i stavila na 

glasovanje ovu točku dnevnog reda. 

 

Većinom glasova (20 "ZA", 8 "PROTIV" i 1 "SUZDRŽAN") donesen je 
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ZAKLJUČAK 

o prihvaćanju Izvješća o radu Župana Dubrovačko-neretvanske županije za 

prvo polugodište 2023. godine 

 

TOČKA 2.  

Prijedlog polugodišnjeg izvještaja o izvršenju Proračuna Dubrovačko-

neretvanske županije za 2023. godinu 

Dragica Stanić, pročelnica Upravnog odjela za financije iznijela je detaljnije uvodno 

obrazloženje, po pojedinim prihodima i rashodima, te po pojedinim upravnim odjelima 

odnosno proračunskim korisnicima. 

 

Odbor za proračun i financije je prihvatio ovu točku dnevnog reda, pa je predsjednica otvorila 

raspravu. 

 

Iva Karamatića zanimalo je do kada ćemo u proračunu još imati Opću bolnicu Dubrovnik, kao 

proračunskog korisnika, na što je pročelnica odgovorila da će to biti do kraja godine, a od 1. 

siječnja ide pod državni proračun. 

 

Većinom glasova (uz 4 "SUZDRŽANA") donesen je 

 

Polugodišnji izvještaj o izvršenju Proračuna Dubrovačko-neretvanske županije 

za 2023. godinu 

                                 

TOČKA 3. 

Prijedlog odluke o davanju suglasnosti na Izvještaj o izvršenju Financijskog 

plana Županijske uprave za ceste za razdoblje 1.1.2023. – 30.6.2023. 
 

Ivo Kaštelan, ravnatelj Županijske uprave za ceste uvodno je obrazložio prijedlog izvještaja, 

polugodišnje prihode i rashode Županijske uprave za ceste. 

 

Nadležni odbor prihvatio je predloženu točku dnevnog reda. 

 

Vijećnicu Igru Šain Kovačević zanimalo je obrazloženje vezano uz pristupnu cestu luci 

Polačište i rekonstrukciju ceste Korčula-Račišće, i na što se odnose sredstva od 7 milijuna, na 

što je g. Kaštelan rekao da je to spojna cesta koja je u Prostornom planu Županije 

okarakterizirana kao županijska cesta. 

 

Većinom glasova (uz 1 "PROTIV) donesena je 
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ODLUKA 

o davanju suglasnosti na Izvještaj o izvršenju Financijskog plana Županijske 

uprave za ceste za razdoblje 1.1.2023. – 30.6.2023. 
 

 

TOČKA 4. 

Prijedlog odluke o prihvaćanju Teritorijalne strategije razvoja otoka 

Dubrovačko – neretvanske županije do 2027. godine 

Zamjenik Župana, g. Joško Cebalo, ujedno i predsjednik radne skupine za izradu Teritorijalne 

strategije, uvodno je obrazložio prijedlog Teritorijalne strategije razvoja otoka, koja je 

izrađena na temelju znanja, kapaciteta i iskustva Županije, te regionalnog koordinatora, u 

suradnji s otočnim partnerstvom kao radnom skupinom koja uključuje otočke dionike. 

Predstavnici otočne zajednice izravno su utjecali na odabir područja ulaganja i osmišljavanje 

smjerova razvoja za svoje otoke. 

Dubrovačko-neretvanskoj županiji je pripalo 28 miliona eura bespovratnih sredstava. 

 

Odbor za razvoj lokalne i područne (regionalne) samouprave imao je pozitivno mišljenje o 

ovoj odluci, pa je predsjednica otvorila raspravu. 

 

Ivo Karamatić pozdravio je izradu ove strategije i način na koji je rađena, iako smatra da je 28 

miliona eura za sve otoke na području Dubrovačko-neretvanske županije, uključujući poluotok 

Pelješac i Elafite, mali iznos. 

 

Joško Cebalo rekao je da se ne slaže s g. Karamatićem da je ovo premalen iznos jer je ovo prvi 

puta da je bilo koja država europske unije ispregovarala ovakav program i "ovo nije kraj 

priče", jer na raspolaganju su i svi ostali fondovi. 

 

Predsjednica Županijske skupštine zaključila je raspravu i stavila na glasovanje prijedlog 

odluke. 

 

Jednoglasno je donesena 

 

ODLUKA 

o prihvaćanju Teritorijalne strategije razvoja otoka Dubrovačko – neretvanske 

županije do 2027. godine 

 

 

(Potom je predsjednica odredila pauzu od 20 minuta u kojoj će se sastati Odbor za Statut i 

Poslovnik i razmotriti 11 amandmana koje je predložio Klub vijećnika MOST-a.) 
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TOČKA 5. 

Poslovnik o radu Skupštine Dubrovačko-neretvanske županije 

 
Ovoj točci prethodio je sastanak Odbora za Statut i Poslovnik, pa je predsjednik Odbora Ante 

Damić uvodno iznio obrazloženje i mišljenje odbora.  

Promjene Poslovnika inicirane su jednom općom suglasnosti da se pređe na elektronski rad 

Skupštine, a isto tako i slijedom velikog broja primjedbi koje su iznesene vezano za Poslovnik 

i potrebu da se on prilagodi nekim novim standardima. 

Išlo se za tim da se ne rade samo izmjene i dopune, već da se izradi novi Poslovnik, tako da su 

u tom poslu izmijenjena 43 članka, a dva su dodana.  

Na poziv predsjednice Skupštine održan je kolegij predsjednika Klubova vijećnika, gdje su se 

bistrili i iskazivali određeni stavovi po različitim rješenjima. Kolegiji su održani u mjesecu 

travnju i mjesecu lipnju. Na tim konzultacijama predstavnici klubova vijećnika su iznosili 

svoje stavove, poglavito što se tiče vijećničkih pitanja, lokacije održavanja sjednice, 

komunikacije u smislu dostave materijala itd... 

Prijedlog Poslovnika dostavljen je Županijskoj skupštini na razmatranje i glasovanje. 

Odbor je uz jedan "suzdržan" glas prihvatio ovaj Poslovnik.  

Nakon dostavljenih amandmana Kluba vijećnika MOST-a, prihvaćen je, uz 1 glas "PROTIV". 

 

Ivica Dajak u ime Kluba vijećnika MOST-a naglasio je da su amandmani Kluba vijećnika 

MOST-a pokušaj kompromisa da se napravi nešto što i oni drže adekvatnim. Pročitao je 

prijedloge 11 amandmana i pozvao vijećnike da podrže makar glavne, a po mogućnosti i sve 

amandmane. Tada bi Klub vijećnika MOST-a podržao izmjene Poslovnika sa uključenim ovim 

amandmanima. 

 
Predsjednica Županijske skupštine otvorila je raspravu. 

 
Ivo Karamatić, Marko Giljača, Mišo Krstičević, Pero Jerković i Igra Šain Kovačević 

sudjelovali su u raspravi. Razočarani su odnosom prema oporbenim vijećnicima i smatraju da 

se ovim Poslovnikom ukidaju ili značajno smanjuju gotovo sva prava koja se odnose na 

raspravu i postavljanje vijećničkih pitanja, dok je vijećnica Igra Šain Kovačević, kao članica 

Odbora za Statut i Poslovnik upitala tko je formalno izradio ovaj prijedlog, s obzirom da, kao 

članica odbora, nije bila upoznata sa sadržajem ovog konačnog prijedloga. 

 

Teo Andrić, kao predstavnik Kluba vijećnika HDZ-a smatra  da su svi, a ne samo oporbeni 

vijećnici smatrali da treba mijenjati Poslovnik i da svi imaju dovoljno mogućnosti da sudjeluju 

u raspravi i vijećničkim pitanjima. Dodao je i da će vijećnici ovog Kluba odbiti sve predložene 

amandmane Kluba vijećnika MOST-a. 

 
Marko Giljača u ime stranke "Srđ je Grad" smatra da se ovdje radi o "demokraciji u lisicama", 

te je ponovio da nije očekivao takav odnos prema oporbenim vijećnicima. Stoga vijećnici 

njegove liste također neće glasati za predloženi Poslovnik. 
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Nakon ovog usljedio je niz replika i odgovora na repliku  u kojima su sudjelovali Teo Andrić, 

Pero Jerković, Marko Giljača, Ivo Karamatić,  kao i rasprava u kojoj su sudjelovali vijećnici 

Mišo Krstičević, Krešimir Vejić, Ivica Dajak, Ivo Karamatić, Alan Farac i Pero Jerković. 

 

Predsjednica Županijske skupštine, gđa Terezina Orlić zaključila je raspravu i stavila na 

glasovanje, jedan po jedan prijedlog amandmana Kluba vijećnika MOST-a. 

 

Sa 20 glasova "PROTIV" amandmani (11 amandmana) nisu dobili potrebnu većinu glasova, 

odnosno nisu usvojeni. 

 

Prijedlog Poslovnika Skupštine Dubrovačko-neretvanske županije, predsjednica je 

stavila na glasovanje. 

 

Jednoglasno (sa 20 glasova "ZA") donesen je 

 

 

POSLOVNIK 

o radu Skupštine Dubrovačko-neretvanske županije 
 

 

TOČKA 6. 

Prijedlog odluke o razrješenju i imenovanju potpredsjednika Županijske 

skupštine. 

Prijedlog je da se za potpredsjednika imenuje vijećnik Niška Sentić, koji je već bio 

potpredsjednik prije nego je stavio mandat u mirovanje. 

Odbor za izbor i imenovanje je prihvatio predloženu odluku. 

 

Jednoglasno, bez rasprave, donesena je 

 

ODLUKA 

o razrješenju i imenovanju potpredsjednika Županijske skupštine. 

 

TOČKA 7. 

Prijedlozi razrješenja i imenovanja članova: 

        Mandatnog odbora, 

        Odbora za Statut i Poslovnik, 

        Odbora za branitelje i žrtve iz Domovinskog rata, 

        Odbora za zaštitu okoliša i prostornog uređenja. 

Predsjednica Županijske skupštine uvodno je rekla da se prijedlozi odnose na zamjene 

vijećnika koji stavljaju mandate u mirovanje, odnosno aktiviraju mandat: 
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- u Mandatnom odboru umjesto Elvisa Soče imenuje se Luka Liković za člana Odbora." 

- u Odboru za Statut i Poslovnik umjesto Elvisa Soče imenuje se Luka Liković za člana 

Odbora." 

- u Odboru za branitelje i žrtve iz Domovinskog rata umjesto Nikole Babića imenuje se Nikša 

Sentić za člana. 

- u Odboru za zaštitu okoliša i prostornog uređenja umjesto Krešimira Vejića imenuje se Nikša 

Sentić za predsjednika Odbora. 

 

Za svaku od ovih odluka glasovalo se pojedinačno i sve su usvojene jednoglasno. 

 

 

TOČKA 8. 

Prijedlog odluke o odabiru najpovoljnijeg ponuditelja za koncesiju na 

pomorskom dobru radi obavljanja djelatnosti akvakulture na lokaciji uz otok 

Galičnjak H2-2, Općina Mljet 

Ivo Klaić pročelnik Upravnog odjela za poduzetništvo, turizam i more uvodno je obrazložio 

prijedlog odluke. 

 

Stav nadležnog odbora, Odbora za gospodarski razvitak je pozitivan. 

 

Jednoglasno, bez rasprave, donesena je 

 

ODLUKA 

o odabiru najpovoljnijeg ponuditelja za koncesiju na pomorskom dobru radi 

obavljanja djelatnosti akvakulture na lokaciji uz otok Galičnjak H2-2, Općina 

Mljet 
 

TOČKA 9. 

Prijedlog odluke o davanju prethodne suglasnosti na izmjene i dopune Statuta 

Srednje škole Metković 

Jelena Dadić Račić, pročelnica Upravnog odjela za obrazovanje, kulturu i sport iznijela je 

uvodno obrazloženje. 

 

Stav nadležnog odbora je pozitivan. 

 

Jednoglasno je donesena 

 

ODLUKA 

o davanju prethodne suglasnosti na izmjene i dopune Statuta Srednje škole 

Metković 
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TOČKA 10. 

Prijedlog zaključka o davanju suglasnosti na Odluku Upravnog vijeća Zavoda 

za hitnu medicinu Dubrovačko – neretvanske županije o proširenju djelatnosti 

Đurđica Popović, pročelnica Upravnog odjela za zdravstvo, obitelj i branitelje uvodno je 

obrazložila ovu točku dnevnog reda. 

 

Stav nadležnog odbora je pozitivan za ovu, kao i za sljedeće tri točke dnevnog reda iz 

nadležnosti Odbora za zdravstvo i socijalnu skrb. 

 

Jednoglasno, bez rasprave, donesen je 

 

ZAKLJUČAK 

o davanju suglasnosti na Odluku Upravnog vijeća Zavoda za hitnu medicinu 

Dubrovačko – neretvanske županije o proširenju djelatnosti 
 

 

TOČKA 11. 

Prijedlog zaključka o davanju suglasnosti na Odluku Upravnog vijeća Doma 

zdravlja Metković o proširenju djelatnosti 

 
Đurđica Popović, pročelnica Upravnog odjela za zdravstvo, obitelj i branitelje iznijela je 

uvodno obrazloženje. 

 

Jednoglasno, bez rasprave, donesen je 

 

ZAKLJUČAK 

o davanju suglasnosti na Odluku Upravnog vijeća Doma zdravlja Metković o 

proširenju djelatnosti 

 

TOČKA 12. 

Prijedlog zaključka o davanju suglasnosti na Odluku Upravnog vijeća o 

izmjenama i dopunama Statuta zdravstvene ustanove Ljekarne Blato 

Pročelnica Đurđica Popović iznijela je uvodno obrazloženje i za ovu točku. 

 

Jednoglasno je donesen 

 

ZAKLJUČAK 

o davanju suglasnosti na Odluku Upravnog vijeća o izmjenama i dopunama 

Statuta zdravstvene ustanove Ljekarne Blato 



16. sjednica                                                                                                 Županijska skupština 
 

 

16. sjednica                                                                                                 Županijska skupština 
19 

TOČKA 13. 

Prijedlog zaključka o davanju prethodne suglasnosti na Statut Doma za starije 

osobe Vela Luka 

Đurđica Popović, pročelnica Upravnog odjela za zdravstvo, obitelj i branitelje iznijela je 

uvodno obrazloženje. 

 
Jednoglasno je donesen 

 

ZAKLJUČAK 

o davanju prethodne suglasnosti na Statut Doma za starije osobe Vela Luka 

 

TOČKA 14.-21. 

Ponude po pravu prvokupa 

 
Predsjednica Županijske skupštine rekla je da se prema prijedlozima zaključaka ponude po 

pravu prvokupa ne prihvaćaju. 

 

Otvorila je raspravu za sve točke koje se odnose na prvokupe, nakon čega predlaže da se za 

svaku glasa pojedinačno. 

 

Jednoglasno je donesena slijedeća  

 

ODLUKA 
 

Ne prihvaća se ponuda Rut Delalija i Marije Kalinić za prodaju nekretnine po pravu prvokupa: 

svaka po 1/4 čest . zgr. 60, z.ul. 62 k.o. Dubrovnik, površine 90 m2, za cijenu od 500.000,00 

EUR (3.767.250,00 kn; tečaj 1€=7,53450 kn). 

 
Jednoglasno je donesena slijedeća  

 

O D L U K A 

 

Ne prihvaća se ,ponuda Maria Capursa i Adriane Cester za prodaju nekretnine po pravu 

prvokupa: svaki po 1/4 suvlasničkog dijela čest. zgr. 60, z.ul. 62, k.o. Dubrovnik, za ukupnu 

cijenu od 500.000,00 EUR  (3.767.250,00 kn; tečaj 1€=7,53450 kn). 
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Jednoglasno je donesena slijedeća  

 

O D L U K A 
 

Ne prihvaća se ponuda trgovačkog društva Dubrovačko primorje d.o.o. za prodaju nekretnine 

po pravu prvokupa: čest. zgr. 445, z. ul. 666 k.o. Šipanska Luka, za cijenu od 700.000,00 EUR 

(5.274.150,00 kn; tečaj 1€=7,53450 kn). 

 
Jednoglasno je donesena slijedeća  

 

O D L U K A  

 

Ne prihvaća se ponuda Paska Filičića za prodaju nekretnine po pravu prvokupa: 48/80 dijela 

vlasništva čest. zgr. 1459 i 1507, z. ul. 384, k.o. Dubrovnik, za cijenu od 500.000,00 EUR 

(3.767.250,00 kn; tečaj 1€=7,53450 kn).  

 

Jednoglasno je donesena slijedeća  

 

O D L U K A  

 

Ne prihvaća se ponuda Irene Lucy Drina Hope za prodaju nekretnine po pravu prvokupa: čest. 

zgr. 1903, z. ul. 584  k.o. Dubrovnik: 13. Suvlasnički dio: 4/8 ETAŽNO VLASNIŠTVO (E-4) 

Stan S1 na 1, 2 i 3 katu i u potkrovlju neto korisne površine 160,18 m2 (na 1. katu 4,74 m2, na 

2. katu 72,38 m2, na 3. katu 69,80 m2 i u potkrovlju 15,84 m2) kojem pripada nenatkrivena 

terasa u potkrovlju neto korisne površine 2,58 m2 , za cijenu od 1.050.000,00 EUR 

(7.911.225,00 kn; tečaj 1€=7,53450 kn).  

 

 

Jednoglasno je donesena slijedeća  

 

O D L U K A 

 

Ne prihvaća se ponuda Iva Grgića za prodaju nekretnine: čest. 13068/68, z. ul. 2164, k.o. 

Lastovo, površine 500 m2, po cijeni od 200.000,00 (1.506.900,00 kn; tečaj 1€=7,53450 kn). 

 

Jednoglasno je donesena slijedeća  

 

O D L U K A 
 

Ne prihvaća se ,ponuda Zore Stamatović za prodaju nekretnine po pravu prvokupa: čest . zgr. 

1376, z.ul.1069 k.o. Dubrovnik, i to vrhu suvlasničkog dijela s neodređenim omjerom 

ETAŽNO VLASNIŠTVO (E-2) s kojim suvlasničkim dijelom je neodvojivo povezano 2/3 

prava vlasništva stana na trećem katu neto korisne površine 52,80 m2 te pripadajuće ostave u 

zgr. čest . zgr. 1376,  za cijenu od 250.000,00 EUR (1.883.625,00 kn; tečaj 1€=7,53450 kn). 
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Jednoglasno je donesena slijedeća  

 

O D L U K A 

 
Ne prihvaća se ponuda Marije Bračić za prodaju nekretnine po pravu prvokupa: čest. zgr. 193/2, z. 

ul. 107, k.o. Cavtat, za cijenu od 280.000,00 EUR (2.109.660,00 kn; tečaj 1€=7,53450  

 

 

 

 

 
Budući da je ovim dnevni red sjednice iscrpljen, predsjednica Županijske skupštine, gđa Terezina Orlić  

zaključila je sjednicu u 19,47 sati.  

 

 

 

 

           Tajnik                         Predsjednica 

Županijske skupštine                            Županijske skupštine 

    

Arian Čustović, dipl. iur.                                Terezina Orlić 

 


